
        C r n a   G o r a 
 SKUPŠTINA CRNE GORE  
-Odbor za ekonomiju, finansije i budžet- 
Broj: 16-3/17-3/ 
EPA 217 XXVI 
Podgorica, 26. jul 2017. godine 
 

SKUPŠTINI  CRNE  GORE 
                                                                                             P O D G O R I C A 

 
Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 

finansije i budžet, sa 22. sjednice održane 25. jula 2017. godine, podnosi  
 

I Z V J E Š T A J 
o razmatranju PREDLOGA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

POREZU NA DODATU VRIJEDNOST 
 

Odbor se kroz uvodno obrazloženje predstavnika predlagača upoznao sa razlozima za 
predlaganje izmjena i dopuna Zakona o porezu na dodatu vrijednost, kao i sa razlozima za 
donošenje po skraćenom postupku. Ukazano je da je osnovni razlog za izmjenu važećeg 
Zakona i povećanje stope poreza na dodatu vrijednost (PDV) uslovljen neophodnošću 
povećanja prihoda po osnovu PDV-a u cilju stabilizacije javnih finansija i smanjenja 
budžetskog deficita. Takođe, navedeno je da se predloženim izmjenama Zakona vrši 
usklađivanje važećeg Zakona sa Direktivom Savjeta 2006/112 EZ o zajedničkom sistemu 
poreza na dodatu vrijednost, u dijelu koji se odnosi na mjesto prometa usluga, kao i 
usklađivanje sa carinskim propisima u dijelu koji se odnosi na oslobađanje kod uvoza 
proizvoda. 

Na Odboru je konstatovano da će se predloženim izmjenama i dopunama Zakona, 
odnosno povećanjem stope PDV-a sa 19% na 21% prihodi po ovom osnovu povećati za oko 43 
miliona eura na godišnjem nivou. S tim u vezi iskazana je bojazan da povećanje stope može 
dovesti do povećanja sive ekonomije i ukazano na potrebu dodatnog pooštravanja 
inspekcijskih kontrola. Takođe, pozitivnim je ocijenjena činjenica da se predloženim 
izmjenama Zakona ne vrši promjena niže stope koja se primjenjuje na promet osnovnih 
životnih namirnica koje su od značaja za životni standard građana.  

U odnosu na propisano rješenje koje se odnosi na oslobođenja kod uvoza proizvoda za 
proizvode uvezene u skladu sa uslovima propisanim carinskim propisima i predloženo 
rješenje da pošiljke neznatne vrijednosti budu do 22 eura na Odboru je bilo mišljenja da je 
potrebno sagledati mogućnost utvrđivanja većeg limita po navedenom osnovu i u skladu sa 
tim najavljena je mogućnost podnošenja amandmana.  

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se, između ostalog, odnosila na način 
utvrđivanja rješenja za pošiljke neznatne vrijednosti i prosječnu vrijednost naručenih pošiljki 
putem interneta. Takođe, poslanike je interesovalo da li će ukoliko se ostvare pozitivna 
kretanja u crnogorskoj ekonomiji doći do eventualnog smanjenja predložene poreske stope u 
narednom periodu. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa pet glasova „za“ i dva ,,uzdržana“ glasa odlučio da 
predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na 
dodatu vrijednost. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
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